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   Jubilejné 70. Slávnosti rusínsko-ukrajinskej kultúry vo Svidní-
ku sa vydarili. S výnimkou soboty, kedy trochu šarapatil dážď, 
vyšlo aj počasie a organizátori môžu byť s priebehom, ale aj s 
účasťou divákov spokojní. 

Slávnosti rusínsko-ukrajinskej kultúry oslavovali sedemdesiatku - 
aj so Štefanom Štecom. Rollanďákmi a Rendošovcami 

   Najstarší folklórny festival na Slovensku mal tradične množstvo sprievodných 
podujatí, napríklad aj školu tanca na pešej zóne, otvorenie výstavy či besedu 
so spisovateľmi. Program vyvrcholil v areáli amfi teátra. V piatok večer bol 
hlavnou hviezdou Štefan Štec, v sobotu večer Rollanďáči a Trio z Čirča, no 
a v nedeľu sa o vyvrcholenie jubilejného festivalu postarala Ľudová hudba 
Milana Rendoša. Najväčší divácky záujem podnietil Štefan Štec, počas kto-
rého vystúpenia bolo hľadiska amfi teátra takmer plné a často s ním spieval 
hádam každý, kto si cestu do amfi teátra našiel. To všetko bolo, samozrejme, 
popretkávané folklórnymi vystúpeniami. Tie predviedlo množstvo folklórnych 
a speváckych kolektívov z východného Slovenska, ale aj z Ukrajiny. Chýbať 

nemohol prešovský PUĽS, ale ani domáca Makovica a ani množstvo detí, 
na ktorých si hlavný organizátor festivalu - Ústredná rada Zväzu Rusínov-
-Ukrajincov SR z hľadiska jeho budúcnosti najviac zakladá.  
   Súčasťou slávnostného otvorenia nedeľňajšieho popoludňajšieho programu 
bolo aj odovzdanie ocenení. Tie okrem iných prevzal aj mimoriadny a splno-
mocnený veľvyslanec Ukrajiny na Slovensku Myroslav Kastran, primátorka 
Svidníka Marcela Ivančová, krajskí poslanci za okres Svidník Ján Vook a Ján 
Hirčko, či honorárny konzul Ukrajiny na Slovensku Stanislav Obický a mnohí 
ďalší. Ocenenia im odovzdával predseda Ústrednej rady Zväzu Rusínov-
-Ukrajincov SR Pavol Bogdan. 
   „Som veľmi rád, že sa jubilejný 70. ročník tohto festivalu koná práve vo Svid-
níku,“ podotkol ukrajinský veľvyslanec na Slovensku Myroslav Kastran. (ps)

Primátorka Svidníka M. Ivančová, ukrajinský veľvyslanec M. 
Kastran (v popredí) a predseda Ústrednej rady ZRUSR P. Bog-
dan počas nedeľnajšieho slávnostného otvorenia festivalu

Na hornej fotografi i je ukrajinský veľvyslanec v roz-
hovore s riaditeľom SNM-Múzea ukrajinskej kultúry 
J. Džoganikom a honorárnym konzulom Ukrajiny S. 
Obickým, na dolnej preberá ocenenie od P. Bogdana

Ocenenie si prevzal aj krajský poslanec za okres 
Svidník J. Vook a už spomínaný honorárny konzul 
Ukrajiny na Slovensku S. Obický

Najviac zaplnené bolo hľadisko amfi teátra počas vystúpenia Štefana Šteca a jeho kapely Fajta

Počas Školy tanca sa deti učili 
tancovať Šarišskú polku
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Slávnosti rusínsko-ukrajinskej kultúry oslavovali sedemdesiatku - 
aj so Štefanom Štecom. Rollanďákmi a Rendošovcami 

Vystúpenie skupiny Rollanďáči a Trio z Čirča v 
sobotu večer neprekazilo ani daždivé počasie 

Festival bol opäť raz aj príležitosťou na stretnutia kolegov, priateľov a známych

Diváci v hľadisku svidníckeho amfi teátra počas troch dni sledovali množstvo folklór-
nych vystúpení, v ktorých sa predstavili aj desiatky detí nielen zo Svidníka a okolia
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  Pavel Piršč stihol spoznať Frankfurt i užiť si triumf futbalistov 
Futbalový ošiaľ ovládol celú Európu. Majstrovstvá Európy vo 
futbale, ktoré sa hrajú v Nemecku, lákajú fanúšikov z celej Eu-
rópy, no a tí zo Svidníka a okolia nie sú výnimkou. 

Európsky futbalový šampionát v Nemecku láka aj fanúšikov zo Svidníka a okolia 

  Hneď prvý zápas slovenskej futbalovej reprezentácie na európskom šampi-
onáte v nemeckom Frankfurte proti Belgicku si nenechali ujsť mnohí.
  „Bol som členom výpravy, ktorú organizoval VsFZ Košice a bolo nás 
okolo 40 ľudí. Cestovali sme v nedeľu 16. júna ráno z Košíc do Budapešti 
autobusom, a potom letecky z Budapešti do Frankfurtu. Takisto sme 
cestovali aj opačným smerom,“ zhrnul základné fakty Svidníčan Pavel Piršč, 
ktorý pôsobí nielen ako sekretár Ondavského oblastného futbalového zväzu 
vo Svidníku, ale aj ako asistent trénera treťoligového MŠK Tesla Stropkov. 
  V minulosti aktívny futbalista si premiéru Slovenska na tohtoročných Maj-
strovstvách Európy vo futbale nemohol nechať ujsť. 
  „Program sme mali voľný, mohli sme spoznávať mesto, veľa času sme 
trávili vo fanzóne, kde bolo množstvo fanúšikov z obidvoch táborov, ale 
aj z iných krajín. Fanzóna bola s množstvom obrazoviek, na ktorých sme 
mohli sledovať futbal, množstvo stánkov s pivom, klobásami, ale boli sme 
aj v slovenskej časti fanzóny, kde sme si dali aj halušky,“ opísal aktivity 
vo Frankfurte pred zápasom Slovenska s Belgickom Pavel Piršč a zhrnul i to, 
že ceny piva sa pohybovali okolo 5 eur a jedlo tak do 10 eur.

 „Zážitkom bola aj cesta na štadión v 
preplnených električkách plných fanú-
šikov, štadión vo Frankfurte je v krás-
nom prostredí parku, počas zápasu 
niekoľkokrát preleteli ponad štadión 
dopravné lietadlá, lebo pristávali na 
blízkom letisku. 
  Atmosféra na štadióne bola fantas-
tická, myslím si, že nás Slovákov bolo 
viac ako Belgičanov, výborné bolo, že 
sme skoro dali gól, a to fanúšikov ešte 
viac vyburcovalo k povzbudzovaniu. 
  No a keď Belgičanom neuznali góly, 
tak to boli výbuchy radosti a pozápa-
sová ďakovačka s hráčmi a Macejko 
pesnička, tak to bolo niečo úžasné,“ 
netajil svoje obrovské zážitky z víťazného 
zápasu Slovenska proti Belgicku Svidní-
čan Pavel Piršč. 
  Dodal, že stretol množstvo kamarátov 
z východu Slovenska, ale aj vládnu 
delegáciu, ktorá prišla medzi fanúšikov 
do fanzóny. 
  „Prostredie medzi fanúšikmi bolo 
priateľské, či už pred alebo po zápase. 
Belgičania boli v pohode, kamarátski. 
Pre tých, ktorí sa prípadne ešte na futbal do Nemecka chystajú, spome-
niem, že suveníry sa dali kúpiť v UEFA schopoch, šál sa predával za 15 
eur na ulici, v UEFA schope stáli suveníry, ako kľúčenky, maskoty, tričká, 
šály, či  lopty od 10 do 150 eur, tých 150 eur stála lopta,“ dodal Pavel Piršč. 

(ps)

  Na futbalové EURO 2024 do Nemecka sa vybral aj Svidníčan 
Ľubomír Sluk so synom. Nelákal ho pritom ani tak zápas sloven-
ských futbalových reprezentantov, ale úplne iný.

Ľubomíra Sluka so synom Miškom do Nemecka lákala chorvátska hviezda 

  „Syn Miško je veľkým fanúšikom Luku Modriča a vzhľadom na blížiaci 
sa koniec jeho aktívnej kariéry, dostať sa na zápas Chorvátska a ešte 
aj so Španielskom, bola pre nás silná motivácia,“ priznal Ľubomír Sluk 
hlavnú motiváciu vycestovať na európsky futbalový šampionát do Nemecka. 
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Európsky futbalový šampionát v Nemecku láka aj fanúšikov zo Svidníka a okolia 
  „Aj keď sme za vstupenky zaplatili už v marci, ani 24 hodín pred zápasom 
sme ich nemali v aplikácii UEFA. Údajne došlo k overbookingu. Mali sme 
možnosť vrátenia peňazí alebo za doplatok miesta v inom sektore. Napriek 
tomu som sa rozhodol, že sa vyberieme na výlet vo dvojici so zámienkou 
chlapského výletu otca so synom za priateľmi a príbuznými po Slovensku, 
Čechách a možno nás zaveje aj do Nemecka. 
  Ozajstný cieľ cesty som mohol Miškovi prezradiť až po doručení lístkov, tie 
nám prišli, keď sme prechádzali okolo Drážďan, čiže dosť na poslednú chvíľu. 
Napriek nepríjemnostiam s lístkami a prehratému zápasu sme zažili neopa-
kovateľný zážitok, nielen na štadióne a jeho okolí, ale aj futbalovú atmosféru 
v centre Berlína, ktorým nás sprevádzal dobrý kamarát. 
  Pre mňa ako otca bolo úžasné vidieť nadšenie syna. Ak by som to mal zhrnúť, 
tak rozmením prejazdených 2 941 km na 2 941 spoločných zážitkov so svojim 
synom, stretnutiami u príbuzných a priateľov,“ povedal Svidníčan Ľubomír Sluk. 

(ps)

  Bohaté zážitky z nemeckého Frankfurtu a samotného víťazného 
zápasu Slovenska proti Belgicku má aj mladý futbalový rozhodca 
zo Stročína Kristíán Suchanič.

Kristián Suchanič zo Stročína 
si futbalové EURO užil s kamarátmi 

  „Do Frankfurtu sme dorazili deň 
pred samotným zápasom a v ofi ci-
álnej fanzóne sme sledovali zápa-
sy Poľsko - Holandsko a Srbsko - 
Anglicko. Vo večerných hodinách 
už bolo možné v uliciach stretnúť 
veľa slovenských fanúšikov, ktorí 
sa pomaly pripravovali na ostrý 
štart našich na EURE 2024. 
  Od doobedňajších hodín sa 
centrom mesta ozývali typické 
slovenské chorály, miestne pod-
niky boli obsadené fanúšikmi v 
modrých a bielych dresoch. 
  V deň zápasu mali všetci v cene 
vstupenky zdarma aj mestskú 
hromadnú dopravu, a tak sme sa 
približne tri hodiny pred úvodným 
výkopom spoločne presunuli do 
dejiska zápasu - Deutsche Bank 
Parku, kde sme boli svedkami 
prvého prekvapenia na turnaji, 
keď naši reprezentanti vo fan-
tastickej atmosfére a výbornou 

kulisou vyhrali nad Belgickom 1:0,“ opísal Kristián Suchanič s tým, že po 
fantastickom zápase, ktorý bol plný zvratov, si tak mohlo približne 25 000 slo-
venských fanúšikov po záverečnom hvizde zaspievať z plného hrdla Macejka. 
  „Bolo to niečo fantastické, neuveriteľné zážitky, som veľmi rád, že sme 
to s partiou kamarátov dali a skutočne sme si EURO 2024 vynikajúco 
užili,“ doplnil ešte Kristián Suchanič.                                                       (ps) 

   Atmosféru európskeho futbalového šampionátu okúsil aj mladý študent Oliver 
Porizanik s Vyšného Mirošova. Spolu s otcom, súrodencami a príbuznými si 
vybrali zápas Slovenska s Ukrajinou. Hralo sa v nemeckom Düsseldorfe a hoci 
veľa dôvodov na radosť slovenskí fanúšikovia po prehre s Ukrajinou nemali, 
Oliver Porizanik si atmosféru vrcholného podujatia pochvaľoval. 
   „Atmosféra bola výborná. Keď sme strelili prvý gól, celý štadión stál na 
nohách. Bol to nezabudnuteľný zážitok na celý život aj napriek konečnému 
výsledku zápasu,“ stručne zhrnul zážitky z Nemecka Oliver Porizanik.    (ps)

Pre Olivera Porizanika bol šampionát 
zážitkom na celý život
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  Na 13. zasadnutí sa v uplynulú stredu 19. júna v spoločenskej 
sále Domu kultúry zišli poslanci Mestského zastupiteľstva vo 
Svidníku. Z pätnástich poslancov chýbali štyria - Adrián Labun, 
Pavel Olejár, Matúš Majda a Vladimír Žak.

Svidnícki mestskí poslanci schválili kúpu nového pohrebného auta 

  Primátorka Svidníka Marcela Ivančová v úvode, ako to je jej zvykom, pred-
stavila prebiehajúce investície. Zároveň sa podľa ofi ciálneho facebookového 
profi lu mesta Svidníka poďakovala za úpravu zelene Technickým službám, 
spomenula končiaci projekt, v rámci ktorého bola zateplená budova Tech-
nických služieb mesta Svidník, poslancov zároveň oboznámila s plánom 
rekonštruovať niekdajší internát bývalého SOU strojárskeho na 52 nájom-
ných bytov, informovala o ocenení pre mesto Svidník ako Komunitného lídra 
Slovenska v sociálnej oblasti a poukázala na prebiehajúcu stavbu Centra 
sociálnych služieb, ktorý vzniká rekonštrukciou bývalej budovy niekdajšej 
Strednej priemyselnej školy odevnej. 
  Primátorka zároveň priblížila stav projektu Jarabinky, v rámci ktorého má v 
budúcnosti v lokalite heliodromu vzniknúť priestor na výstavbu 37 domov a 
predniesla tiež správu o získaných fi nančných prostriedkov na rekonštrukciu 
krytej plavárne pri Základnej škole na Ulici 8. mája vo Svidníku.
  Zrejme najdôležitejším bodom júnového zasadnutia svidníckeho mestského 
parlamentu bolo prerokovanie výsledkov hospodárenia mestskej samosprávy, 
návrh záverečného účtu za rok 2023 a stanovisko hlavného kontrolóra mesta 
k záverečnému účtu za rok 2023. Predkladateľmi boli vedúci Odboru fi nancií 
a ekonomiky škôl Nikolaj Vlčinov a hlavný kontrolór mesta Svidník Tomáš 
Majda. Vedúci Odboru fi nancií a ekonomiky škôl svidníckeho Mestského úradu 
následne predložil aj návrh 2. zmeny rozpočtu mesta Svidník na rok 2024. V 
rámci zmeny tohtoročného rozpočtu bola schválená aj investícia pre Technické 

služby mesta Svidník na zakúpenie nového pohrebného auta.
  Svidnícke Mestské zastupiteľstvo na svojom minulotýždňovom zasadnutí 
schválilo aj návrh Všeobecne záväzné nariadenia mesta Svidník č. 3/2024 o 
sociálnych službách a o spôsobe a výške úhrady za sociálne služby poskytova-
né mestom Svidník. Poslanci potvrdili návrh na Zriadenie Komunitného centra v 
meste Svidník, ktoré je zriadené v novopostavenej budove na Festivalovej ulici.
  V rámci diskusie a interpelácií poslanci predniesli veľkú škálu rôznych 
podnetov od občanov i vlastne návrhy z oblasti dopravy, parkovania, športu 
a bezpečnosti občanov. Priestor na vyjadrenie dostal aj rodič z radov rodičov 
malých futbalistov k téme vývoja detských a mládežníckych kategórií svid-
níckeho futbalu.                                                                                         (ps)

   Predtým slúžila školákom, no už desiatky rokov chátra. Starosta 
obce Šemetkovce v okrese Svidník Ján Marchevský sa obáva, 
že dezolátny stav budovy bývalej školy ohrozí bezpečnosť ľudí. 

   Jeho snahy primäť vlastníka, aby 
sa o zdevastovanú budovu a jej okolie 
postaral, sa zatiaľ míňajú účinkom.
  Sám starosta Šemetkoviec neďaleko 
Svidníka pozná túto budovu veľmi 
dobre. „Prázdna stojí minimálne 20, 
25 rokov. Ešte my, naša generácia, 
sme tu chodili do škôlky a do školy,“ 
ozrejmil Ján Marchevský. Budova 
bývalej školy je zarastená burinou a 
obrastená stromami. Poriadne ju ani 
nevidieť. „Ja si myslím, že to asi tak 
bude stáť, pokiaľ sa niečo nestane a 
až potom sa ľady pohnú,“ komentoval 

V Šemetkovciach sa boja chátrajúcej budovy bývalej školy

jeden z obyvateľov Šemetkoviec stav 
budovy, ktorej vlastníkom je Grécko-
katolícka cirkev, ktorej ju štát po pre-
došlom zoštátnení vrátil v roku 1996. 
„Zákon píše tak, že každý vlastník 
pozemku, sa má o predmetný poze-
mok starať, kosiť, pratať a tak ďalej,“ 
podotkol starosta Šemetkoviec. 
Prešovské Gréckokatolícke arcibis-
kupstvo tvrdí, že v nevyhovujúcom 
stavu už budovu prevzali. 
   „Budova bývalej školy v Šemet-
kovciach bola v 50. rokoch minulého 
storočia po násilnej likvidácii Gréc-

kokatolíckej cirkvi zoštátnená a po 
následnom vrátení v roku 1996 bola 
odovzdaná do vlastníctva farnosti v 

absolútne ne-
vyhovujúcom 
stave. Keďže 
počet veriacich 
vo farnosti je 
nízky, nie je v 
ich fi nančných 
možnostiach 
b u d o v u  a n i 
o p r a v i ť  a n i 
uhradiť sanač-
né práce, ktoré 
by stáli niekoľ-
ko  des ia tok 
tisíc eur,“ na-
písal v stano-
visku hovorca 
prešovského 
Gréckokatolíc-
keho arcibis-

kupstva Michal Pavlišinovič. 
   Starosta Šemetkoviec povedal, že 
podnikol všetky kroky, ktoré mu zákon 
umožňuje a mierny posun nastal. „Po 
určitých výzvach prišli tu, trošku to 
tu akože upravili, pribili tu dosky na 
okná a dvere, ale viac nič,“ upresnil 
starosta a miestni obyvatelia dodali: 
„Mohli by to aspoň nejako oplotiť, veď 
sám vidíte, že to je katastrofa.“
   Niekoľkonásobná snaha obce o 
odkúpenie budovy i pozemku stále 
vyšla nazmar. „Po tých troch, štyroch 
rokoch, čo dávame žiadosti, zatiaľ je 
to negatívne,“ priznal Ján Marchev-
ský. Hovorca arcibiskupstva otázky 
prípadného predaja nekomentoval. 
Na margo situácie s budovou akurát 
dodal: „Je nám ľúto sťažností zo stra-
ny obyvateľov obce, avšak okolnosti, 
kvôli ktorým sa budova nachádza v 
takom stave, boli spôsobené pre našu 
cirkev pohnutou minulosťou.“     (ps)
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  V areáli Duklianskeho priesmyku na slovensko-poľských štát-
nych hraniciach je umiestnená vyhliadková veža.  

V zmodernizovanej vyhliadkovej veži na Dukle nielen deti, 
ale i dospelých láka najmä imitácia mínového poľa

Z HISTÓRIE VEŽE  
  Návštevníkom ponúka panoramatický pohľad na širokú časť územia slo-
vensko-poľského pohraničia, vrátane samotného Duklianskeho priesmyku 
(nadmorská výška 502 m n. m.), dejiska hlavných bojov počas Karpatsko-
-duklianskej operácie (KDO). Veža bola verejnosti slávnostne sprístupnená 
v októbri 1974 pri príležitosti osláv 30. výročia KDO. 
  Je vysoká 49 metrov a postavená 
bola na mieste pôvodnej 18 metrovej 
vysokej drevenej vyhliadkovej veže z 
roku 1959, ktorá verejnosti slúžila do 
roku 1967. Bola umiestnená približne 
v rovnakom priestore, kde mal v čase 
KDO jednu zo svojich dočasných ve-
liteľských pozorovateľní veliteľ 1. čs. 
armádneho zboru v ZSSR, brigádny 
generál Ludvík Svoboda. 

PRÍZEMIE VEŽE 
AJ S LIETADLOM

 Objekt je tvorený prízemnou a ve-
žovou časťou. V interiéri prízemnej 
časti sa nachádzajú umelecké diela, 
ale aj tu bola postupne vybudovaná 
aj zaujímavá expozícia ťažkej bojovej 
techniky na čele s bojovým lietadlom 
Avia B-33 (čs. licenčná výroba soviet-
skeho lietadla Iljušin Il-10). 
  Tento exponát bol v roku 2012 
demontovaný z podstavca v Nižnom 
Komárniku, kde sa nachádzal od roku 
1964. V rokoch 2012 - 2015 bol kom-
pletne zrekonštruovaný špecialistami 
Vrtuľníkového krídla gen. Jána Ambruša v Prešove. Po jeho rekonštrukcii 
bol inštalovaný v priestoroch expozície veže. Exponáty sú vhodne dopl-
nené panelovou výstavou Duklianske bojisko od roku 1944 po súčasnosť.  

ČO NÁJDETE VO VRCHNEJ A SPODNEJ KUPOLE?
  Vežová časť objektu je tvorená vrchnou vyhliadkovou a spodnou expo-
zičnou kupolou. Medzi nimi sa na streche expozičnej kupoly nachádza 
zrekonštruovaná otvorená vyhliadková terasa. 
  Do komplexne zrekonštruovanej a zmodernizovanej vyhliadkovej ku-
poly (v rámci druhej etapy rekonštrukcie veže v rokoch 2022 - 2023) boli 
spolu s príslušným multimediálnym vybavením inštalované aj expozičné 
panely. Návštevníkom ponúkajú množstvo informácií a fotografi í nielen o 
Duklianskom priesmyku, ale aj o jednotlivých bojových operáciách, ktoré 
sa na jeho území odohrali počas oboch svetových vojen. 
  Na orientáciu v teréne bojiska tu slúžia aj tri dotykové obrazovky znázor-
ňujúce panoramatické zábery okolia s vyznačenými dôležitými geografi c-
kými a orientačnými bodmi. Na veľkej multimediálnej dotykovej obrazovke 
majú návštevníci predovšetkým možnosť vzhliadnuť dokumentárne fi lmy 

pochádzajúce z produkcie VHÚ. Na dotykovom multimediálnom interaktív-
nom stole je potom zobrazené porovnanie plánu úderu sovietskej Červenej 
armády cez Karpaty na priamu pomoc Slovenskému národnému povstaniu 
a situačnej mapy v priestore Duklianskeho priesmyku od 30. septembra do 
5. novembra 1944. 
  Komplexnou modernizáciou a rekonštrukciou si postupne prešla aj expozičná 
kupola, kde bola nainštalovaná rozsiahla panelová expozícia s názvom „Duk-
lianske bojisko v premenách času“. Tá návštevníkom prináša predovšetkým 
súbor komplexných informácií týkajúcich sa jednotlivých národných kultúrnych 
pamiatok, pamiatkových a ďalších objektov nachádzajúcich sa v priestore 
duklianskeho bojiska od ich vzniku až po súčasnosť, a taktiež aj o odmíno-
vaní priestoru severovýchodného Slovenska a napokon aj o materiálnych 
škodách, ktoré po sebe v tomto regióne zanechala vojnová spúšť. Jednotlivé 
panely sú pritom doplnené o množstvo vzácnych a zaujímavých dobových 
historických fotografi í. 

LÁKADLOM IMITÁCIA MÍNOVÉHO POĽA
  Aktuálne zaujímavým lákadlom pre turistov či školské výlety je imitácia 
mínového poľa s použitím nálezov (protipechotných a protitankových mín) 
pochádzajúcich priamo z duklianskeho bojiska. Počas našej návštevy sme 
tu stretli školákov zo Základnej školy vo Vyšnej Sitnici. „Hučí to tu jak na 
vojne,“ zhodli sa školáci. 
  „Tie míny nie sú funkčné, lebo sú tú nálezy z duklianskeho bojiska, ktoré 
vlastne boli zlikvidované pyrotechnikmi,“ dodal Peter Holík z Vojenského 
historického ústavu. 
  Donedávna boli v depozitári svidníckeho Vojenského múzea. Imitácia toho, 
čo sa nielen na Dukle v II. svetovej vojne dialo, je veľmi autentická. „Majú 
taký skoro taký reálny obraz toho, ako to prebiehalo pred tými osem-

desiatimi rokmi, ale, samozrejme, to má 
iba ilustrovať,“ doplnil Peter Holík. „Je to 
dobré, je to nápadité,“ doplnila učiteľka 
ZŠ vo Vyšnej Sitnici. „Mnohí z nás sme tu 
ešte neboli a predsa sú to naše dejiny.“ 
  V týchto priestoroch boli nainštalované 
aj moderné dotykové multimediálne obra-
zovky spolu s dotykovým multimediálnym 
interaktívnym stolom. Po dokončení jednot-
livých prác bola táto kupola verejnosti vôbec 
po prvýkrát za celé obdobie existencie veže 
od roku 1974 sprístupnená práve symbo-
licky v deň osláv 79. výročia Karpatsko-
-duklianskej operácie (6. október 2023).  

AKO JE VEŽA OTVORENÁ?
  V závere dodajme, že v roku 2021 tu ešte 
v rámci prvej etapy rekonštrukcie veže 
pribudli aj bezbariérové vstupy. 
  Veža je verejnosti otvorené od 1. mája do 
31. októbra od utorka do nedele v čase od 
9. do 17. hodiny. Vstupné pre dospelých 
je 1 euro, študenti a dôchodcovia zaplatia 
0,50 eur.   

(vhu, pn)

Aktuálne zaujímavým lákadlom pre turistov či školské výlety je imitácia mínové-
ho poľa s použitím nálezov (protipechotných a protitankových mín) pochádzajú-
cich priamo z duklianskeho bojiska...
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  Zo stanov či školských tried do kontajnerov. Samospráva v 
Stropkove vyriešila bývanie časti ľudí, ktorí pri dvoch požiaroch 
prišli o strechu nad hlavou. Dostanú síce provizórne, no predsa 
len o čosi komfortnejšie bývanie.

Časť stropkovských Rómov postihnutých požiarmi sa nasťahuje do kontajnerov 

  Deväť kontajnerov je už osadených na mieste, ktoré vybralo mesto. Ide o 
lokalitu na Orgovánovej ulici, kde sú aj byty nižšieho štandardu a tiež Komu-
nitné centrum. V spomínaných kontajneroch sa však bývať ešte nedá. 
  „V súčasnosti ešte stále prebieha príprava infraštruktúry, to znamená, 
zavádzame tam elektrickú prípojku a takisto aj automat na vodu,“ kon-
štatoval minulý týždeň hovorca mesta Stropkov Peter Novák.
  42 ľudí, ktorých chatrče v miestnej osade Za jarkom zhoreli v polovici apríla, 
stále žije v jednej z mestských škôl. V triedach, telocvični i v stanoch. Od 
posledného májového dňa aj s ďalšími takmer ôsmimi desiatkami Stropkov-
čanov. Ich príbytky zhoreli pred tromi týždňami, konkrétne 31. mája. „Majú 
k dispozícii toalety, presne šesť toaliet, dve sprchy, majú k dispozícii 
kuchynku, no a myslím, že taký komfort, aký im vieme a môžeme dať, im 
dávame,“ povedala riaditeľka Základnej školy na Hrnčiarskej ulici v Stropkove 
Daniela Vatraľová.
  Do kontajnerov, ktoré, ako sme už uviedli, sú osadené na Orgovánovej ulici, 
sa majú ľudia nasťahovať v najbližších dňoch, najneskôr do konca júna. Čo 
bude s tými po požiari v posledný májový deň, samospráva stále rieši. „Oča-
kávame, že aj oni sami si navzájom pomôžu, a budú si svojpomocne 
opravovať tie príbytky, ktoré boli poškodené požiarom,“ poznamenal 
primátor Stropkova Ondrej Brendza s tým, že prvých deväť kontajnerov vyšlo 
na približne 100-tisíc eur. 

  Samospráva sa spolieha na výraznejšiu pomoc od štátu. Zatiaľ im pomohla 
dnes už bývalá prezidenta a Nadácia pre rodinu Prešovského samosprávneho 
kraja. Prispeli po 5-tisíc eur. Prísľub pomoci majú od splnomocnenca vlády 
SR pre rómske komunity. 
  „Zatiaľ nemáme vyfi nancovanú ani tú prvú skupinu, máme akurát 
podanú žiadosť na úrad splnomocnenca vlády pre rómske komunity, 
takže najprv musíme uzavrieť prvú skupinu postihnutých, až potom sa 
budeme zaoberať tým, čo bude s druhou skupinou postihnutých,“ dodal 
hovorca Stropkova Peter Novák. 

(ps)

Primátor Stropkova Ondrej Brendza informoval, že prvých deväť 
kontajnerov vyšlo na približne 100-tisíc eur... 

  Roky čakali na nové dielne a keď sa ich dočkali, využívať ich 
nemôžu. Chýbajú v nich stroje. Prešovský samosprávny kraj ako 
zriaďovateľ školy hovorí o postupnosti. Peniaze na novú tech-
niku chcú pre Strednú odbornú školu polytechnickú a služieb 
vo Svidníku získať z eurofondov.

Ani po roku od odovzdania nie sú nové dielne SOŠ polytechnickej a služieb vybavené technikou 

  Hala je priestranná a moderná, zvonku i zvnútra. Všetko tu má svoje miesto, 
no zatiaľ iba v predstavách a na papieri. „Tu je ulička, kadiaľ sa môže chodiť 
a tu v rámci toho priestoru budú osadené stroje. Tu budú CNC stroje, 
tam vzadu budú nožnice a stojanové prístroje, ako vŕtačky a takéto 
drobné veci, a sústruhy, frézy potom v tých ostatných priestoroch,“ takto 
nám zástupca riaditeľa Strednej odbornej školy polytechnickej a služieb vo 
Svidníku Michal Lipinský vysvetľoval, ako má byť moderná technika v nových 
dielňach rozmiestnená.
  Pripomeňme, že budovu dielní odborníckeho výcviku Strednej odbornej 
školy polytechnickej a služieb vo Svidníku slávnostne odovzdali takto pred 
rokom. Vyšla na 1,6 milióna eur. Už vtedy krajský poslanec za okres Svidník 
Ján Vook poukázal na to, že budova je síce pekná, no prázdna. 
  Vyslovil však presvedčenie, že to tak dlho nebude. Na ostatnom zasadnutí 

krajského parlamentu sa k tejto téme vrátil. Zaujímal sa o to, kedy sa dielne 
odborného výcviku podarí vybaviť potrebnou technikou a tak trochu nadnesene 
poznamenal, že je škoda, že škola v prázdnej hale neorganizovala žiadne 
spoločenské podujatia.
  Vráťme sa však ešte na chvíľu do júna minulého roku. Riaditeľ Strednej 
odbornej školy polytechnickej a služieb Jaroslav Pavluš vtedy situáciu 
komentoval takto: „Staršie stroje nebudeme premiestňovať. Zostávajú 
v tých priestoroch, kde sú teraz, lebo tá technológia je tu úplne iná, 
takže budeme čakať za novými strojmi.“ No a vedúci Odboru školstva 
Prešovského samosprávneho kraja Ján Furman ho doplnil: „Bude to topka 
v rámci Prešovského samosprávneho kraja, bude to jedna z najlepšie 
vybavených škôl v rámci kraja.“ Slovíčko bude však platí stále. Hala je i po 
roku prázdna a budúci kovoobrábači či sústružníci prvé praktické skúsenosti 
získavajú v starých dielňach a na prevažne starých strojoch. 
  Na tie nové treba jeden a pol milióna eur. „Veríme tomu, že to vyjde, veď 
hala stojí, tak sa aj musí vyplniť tými strojmi, ktoré tu čakáme. Všetko je 
pripravené, takže všetko by malo prísť postupne,“ vyslovil presvedčenie 
zástupca riaditeľky Strednej odbornej školy polytechnickej a služieb Michal 
Lipinský. Na to, kedy by sa škola mohla nových strojov mohla konečne 

dočkať, sme sa pýtali hovorkyne Prešovského 
samosprávneho kraja. Dáša Jeleňová reagovala: 
„Keďže výzva bola vyhlásená len pred vyše 
mesiacom, procesy sme nemohli urýchliť. 
Aktuálne intenzívne pracujeme na aktualizácii 
zámeru a jeho opätovnom schválení, po kto-
rom môžeme predložiť žiadosť o nenávratný 
fi nančný príspevok.“ 
  Nový školský rok v septembri študenti strojár-
skych odborov opäť začnú v starých priestoroch. 
Na špičkové a moderné stroje budú musieť ešte 
čakať. A to vrátane vybavenia čoraz atraktív-
nejšej zváračskej školy, ktorá má v novej hale 
takisto svoje, no prázdne priestory. „Veríme, že 
budeme úspešní a po verejnom obstarávaní 
bude vybavenie dielní pre túto školu dodané 
najneskôr v prvom polroku 2025,“ dodala ho-
vorkyňa prešovskej župy Dáša Jeleňová. 

(ps)
Táto hala je i po roku prázdna a budúci kovoobrábači či sústružníci prvé prak-
tické skúsenosti získavajú v starých dielňach a na prevažne starých strojoch... 
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  Vo veci trestného činu neoprávnené vyrobenie a používanie 
platobného prostriedku  vedie vyšetrovanie polícia vo Svidníku. 

  Svätý Otec František hovorí, že „Rodina je tým prvým miestom, 
kde sa učíme milovať.“ V poradí už 6. ročník Dňa rodín sa konal 
20. júna v priestoroch areálu zariadenia Atrium Svidník, n.o.. 

V zariadení Atrium sa konal 6. ročník Dňa rodín 

  Ako po minulé roky, aj tohto roku bohatý program, množstvo hostí a dobrá 
nálada boli sprievodným javom tohto dňa. Po úvodnej svätej omši začalo priať 
tomuto podujatiu aj počasie, a tak prítomní hostia mali možnosť sa oboznámiť 
s rôznymi nefarmakologickými prístupmi liečby, ktorými udržiavame a posil-
ňujeme schopnosti a zručnosti našich prijímateľov s demenciou. 
  Každý, kto sa tohto podujatia zúčastnil, mal možnosť navštíviť stánok 
Podpornej skupiny, kde mohol získať cenné rady ako zvládať jednotlivé 
náročné situácie týkajúce sa starostlivosti v domácom prostredí o človeka s 
Alzhaimerovou chorobou.
  Spomínali sme aj na minulosť prostredníctvom reminiscenčnej činnosti. Prí-
tomní mali možnosť vidieť množstvo zaujímavých predmetov používaných v 
minulosti a cestovať tak v čase do sveta mladosti ich rodičov a starých rodičov. 
Kognitívne sa aktivizovať umožňovala ďalšia aktivita, ktorá potrápila našim 
hosťom hlavy. Hry, hlavolamy (úspešne zložená rubikova kocka), tréningy 
pamäti, ale aj fotografi e z realizovaných tréningov, ukážky tréningov zame-
raných na dlhodobú alebo krátkodobú pamäť, logické myslenie, priestorovú 

predstavivosť boli len malou ukážkou možností, ako si 
zábavnou formou precvičiť pamäť.
  Atmosféru tohto dňa nám spríjemnila ľudová hudba 
pod vedením Dominika Fabriciho a Michala Kanaloša. 
Prekvapeniam ale nebol koniec. Okrem pohostenia a 
občerstvenia, o ktoré sa postaral kolektív kuchárok zaria-
denia Atrium, si prítomní mohli vychutnávať kávičku, ktorú 
im podľa vlastného výberu urobila fi rma „So šálkou kávy“. 
  Toto podujatie sa každoročne koná s cieľom pripome-
núť dôležitosť rodiny ako základnej bunky spoločnosti a 
umožniť rodinným príslušníkom prijímateľov nahliadnuť do 
života zariadenia a stráviť so svojimi blízkymi príjemný deň. 
  Ďakujeme všetkým, ktorí sa akokoľvek pridali k realizácii 
a podpore tohto krásneho spoločného podujatia. 

Ivana Jesenská, koordinátorka  

Prostredníctvom cudzieho mobilu získal 340 eur 

  Okresným vyšetrovateľom bolo zistené, že neznámy páchateľ si z jedného 
z rodinných domov v obci Breznica, zadovážil cudzí mobilný telefón. Bez ve-
domia či súhlasu majiteľa sa potom prihlásil do internetbankingu zriadeného 
k osobnému účtu a vykonal niekoľko prevodov. Poškodenému majiteľovi tak 
vznikla celková škoda 340 eur.  
  Opatrnosti na svoje osobné veci nie je dosť ani v domácom prostredí. Snaž-
me sa predchádzať takýmto udalostiam napríklad tým, že si svoje cenné veci 
nebudeme nechávať na viditeľnom mieste. 

(krpz)

   Staronovou riaditeľkou Základnej školy na Ulici 8. mája vo Svidníku 
je Jarmila Petnuchová. Menovací dekrét na ďalšie funkčné obdobie 
jej minulý týždeň odovzdala primátorka Svidníka Marcela Ivančová. 

Materská škola na Ulici Ľ. Štúra má novú riaditeľkuMaterská škola na Ulici Ľ. Štúra má novú riaditeľku

  Rovnako vo funkcii riaditeľky Materskej školy na Ulici gen. Svobodu vo Svidníku 
v ďalšom funkčnom období ostáva Anna Kurečková, ktorá si tiež prevzala meno-
vací dekrét. K zmene došlo vo funkcii riaditeľky Materskej školy na Ulici Ľ. Štúra 
vo Svidníku, kde doterajšia riaditeľka Viera Haľková odišla do dôchodku. Novou 
riaditeľkou tejto škôlky sa na základe výsledkov výberového konania stala Vlasta 
Ďurišinová. Primátorka Svidníka Marcela Ivančová jej menovací dekrét odovzdala 
aj v prítomnosti prednostu Mestského úradu vo Svidníku Miroslava Nováka.  (ps)

Novou riaditeľkou MŠ na Ul. Ľ. Štúra sa stala Vlasta Ďurišinová

Viera Haľková odišla do dôchodku
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  Výtvarné spektrum 2024 a krajské kolo celoslovenskej postu-
povej súťaže neprofesionálnej výtvarnej tvorby Prešovského 
samosprávneho kraja prinieslo v aktuálnom 61. ročníku opä-
tovne pestrosť autorského zastúpenia. 

Aj okres Svidník mal zastúpenie v krajskom kole Výtvarného spektra 

  Predsedom poroty bol Jaroslav Drotár, humenský výtvarník, sochár, peda-
góg, spolu s členmi poroty Vladimírom Ganajom (Prešov) a Petrom Králikom 
(Michalovce) mali možnosť v krajskom kole vidieť 174 diel od 98 autorov. 
Najbohatšie zastúpená bola kategória maľba nad 25 rokov, kde dominovala 
síce rôznorodosť prístupu ale rovnako aj výrazná farebnosť. Rovnako zaujala 
kategória grafi ka do 25 rokov, síce počtom nie veľmi zastúpená, ale mladí 
autori tvorivo prispeli rôznymi grafi ckými technikami. 
  Výtvarné spektrum ako súťaž neprofesionálnej tvorby zostalo verné svojmu 
poslaniu so širokospektrálnym záberom. Jeho cieľom je vytvoriť priestor na 
poučenie, zamyslenie, umožňuje si udržať slobodu a nezávislosť výtvarných 
výpovedí. 
  Okres Svidník úspešne reprezentovali žiačky zo ŠUP vo Svidníku. Cenu 
si odniesla Sára Prokopovičová za akryl Letokruhy, Stela Haňáková za 
perokresbu Behavioral Sink a Soňa Bodnárová za Krajinný reliéf - diptych 
(textilná koláž). Úspešnými autormi vo svojej kategórií, ktorí získali ceny boli 
aj Vladimír Makara, ktorý získal cenu za akryl Pleso a Gabriela Madejová za 

akryl V plnom rozkvete. 
  Medzi úspešných autorov zo Stropkova patria: Lenka Bedroňová, získala 
cenu za olej Sen. Cenu si odniesol aj Roman Popik za olej na plátne Cesty 
mysticizmu - triptych. Čestné uznania získali aj Karolína Madzinová za maľbu 
Medzi oblakmi a Hana Vorobelová za kresbu Prekvapenie. Oceneným autorom 
srdečne blahoželáme a prajeme úspechy v celoslovenskom kole.

Katarína Grúsová, POS vo Svidníku

  V Bardejove na sa uskutočnilo semifi nále Grand Prix Sloven-
ska v šachu mládeže do 14 rokov. Na podujatí štartovalo po 10 
najlepších šachistov z východného Slovenska, ktorí si vybojo-
vali postup z kvalifi kačných turnajov. Súťažilo sa v rapid šachu 
chlapcov a dievčat do 8, 11 a 14 rokov.

ŠACH: Trikrát 1. miesto! 

  Výborné výsledky dosiahli mladé talenty z nášho regiónu, keď vyhrali tri zo 
šiestich kategórii a postúpili do fi nále súťaže. 
Dievčatá do 11 rokov: 1. Mia Božiková, Chlapci do 14 rokov: 1. Martin Tirko, 
Dievčatá do 14 rokov: 1. Eva Polačková, 6. Kristína Tirková, Chlapci do 11 
rokov: 7. Šimon Krištof. 
  Druhé miesto medzi chlapcami do 8 rokov získal 6 -ročný Martin Kaliňak z 
Košíc, ktorý začal s tréningom vo Svidníku ako 4 -ročný. 
Poďakovanie za obetavosť patrí rodičom detí a trénerom. Podrobné informácie 
nájdete na webovej stránke www.stropkov-svidnik.chess.sk. 

Šachový klub Stropkov+Svidník 

   Vážna dopravná nehoda sa 
stala v uplynulý štvrtok 20. 
júna podvečer medzi obcami 
Rakovčík a Šarišský Štiav-
nik. Do nemocnice v Prešove 
previezli motorkára a do ne-
mocnice vo Svidníku vodičku 
osobného auta. 

Motorkár predbiehal cez plnú čiaru, Motorkár predbiehal cez plnú čiaru, 
zrazil sa s osobným automzrazil sa s osobným autom

   47-ročný motocyklista nerešpektoval dopravné značenie a na mieste, kde 
je predbiehanie zakázané, začal predbiehať a čelne narazil do oproti idúce-
ho osobného  vozidla, ktorého vodičkou bola 60-ročná žena. Informovala o 
tom hovorkyňa Krajského riaditeľstva Policajného zboru SR v Prešove Jana 
Ligdayová. 
   „Požitie alkoholických nápojov u vodičky osobného motorového vozidla 
nebolo zistené a u vodiča motocykla dychová skúška na mieste nebola vy-
konaná z dôvodu zranení, bola mu odobratá krv v zdravotníckom zariadení. 
Celkovú výšku škody je možné odhadnúť približne na 23-tisíc eur. Dopravná 
nehoda je v štádiu objasňovania,“ skonštatovala krajská policajná hovorkyňa 
Jana Ligdayová.                                                                                          (ps)
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  Rozprávková noc mala zázračnú moc. Premenila školu na nád-
herné miesto plné rozprávkových bytostí, príbehov, v ktorých 
dobro zvíťazilo nad zlom. Pochutnali sme si na kráľovskej večeri, 
zatancovali sme si, ale hlavne sme strávili spolu úžasný čas, na 
ktorý budeme ešte veeeľmi dlho spomínať. 

Rozprávková noc na Základnej škole 8. mája vo Svidníku

  Vďaka krásnemu počasiu sme mohli využiť aj náš miniamfi teáter v našej 
záhrade, v ktorej nechýbal skákací hrad. Naše rozprávkové kráľovstvo v 
dopoludňajších hodinách navštívili aj žiaci materských škôl so svojimi pani 
učiteľkami, pre ktorých sme si pripravili dramatizáciu rozprávok. 
  Odbitím šiestej hodiny večer sa všetci zúčastnení stretli na kráľovskom 
nádvorí, aby privítali kráľovnú v sprievode jej dvoranov. Žiaci prvého stupňa, 
zástupcovia rôznych kráľovstiev, pozdravili prítomných piesňami či tancom. 
Kráľovná po krátkom príhovore pozvala všetkých na kráľovskú večeru. 
Nasledovala návšteva rozprávkových komnát, v ktorých starší žiaci zahrali 
svoje divadielka, ktoré poctivo nacvičovali so svojimi pani učiteľkami. Záver 
večera už patril spoločnej diskotéke. Neskôr unavení, ale šťastní sme sladko 
zaspali v našich komnatách. V sobotu ráno sme opúšťali školu s peknými a 
nezabudnuteľnými spomienkami.
  Ďakujeme všetkým našim pani učiteľkám, učiteľom a žiakom za krásne 
rozprávky a únikovú komnatu, za perfektné kulisy, ktoré vlastnoručne vyrobili, 

našim pani kuchárkam za skvelú večeru, už tradične pánovi Krajňákovi za 
ovocie.   Naše poďakovanie patrí aj Škole umeleckého priemyslu vo Svidníku 
za zapožičanie nádherných kostýmov a všetkým Vám, ktorí ste sa akýmkoľvek 
spôsobom spolupodieľali na príprave a realizácii tejto nezabudnuteľnej akcie. 
Všetci ste boli ÚŽASNÍ!!!

Žiaci a žiačky Základnej školy 8. mája vo Svidníku 

Škôlkari sa lúčili, po prázdninách ich čaká škola 
  Po vzore maturantov sa už niekoľko rokov podobne lúčia aj škôlkari. 
Inak tomu nebolo ani minulý týždeň, kedy si ulicami Svidníka vykračovali 
napríklad aj slávnostne vyparádení škôlkari, budúci prváci z Materskej 
školy na Ulici gen. Svobodu vo Svidníku. V rukách niesli tablo so svo-
jimi fotografi ami, pospevovali si a všetkým dávali najavo, že pre nich 
sa škôlkarske časy končia...                                                                  (ps)

POĎAKOVANIE 
  Zamestnanci Sociálnej poisťovne - 
pobočka Svidník, zorganizovali zbier-
ku hygienických potrieb pre ženy, 
ktoré si riešia svoju životnú a sociálnu 
situáciu v Dome sv. Faustíny - centre 
pre deti a rodiny.   
  V Dome sv. Faustíny je poskytovaná 
pomoc ženám, ktoré sú závislé od 
alkoholu, drog, gamblerstva a iných 
psychoaktívnych látok. Klientky 
sa zúčastňujú na resocializačnom 
programe a ich cieľom je celková in-
tegrácia do života a trvalá a dôsledná 
abstinencia. 
  Zbierku nám odovzdala pani riaditeľ-
ka Monika Stojáková so zamestnan-
cami Sociálnej poisťovne. 
   Ďakujeme.

Helena Paňková, 
vedúca Domu sv. Faustíny 

a koordinátorka projektu STOP 
obchodovaniu s ľuďmi

Spravodajstvo 
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Kto daroval krv? 

    SPOMIENKA
Odišiel cestou, ktorou ide každý sám. 

Len brána spomienok ostala dokorán...
Ten, kto Ťa poznal, si spomenie

a ten, čo Ťa mal rád, nikdy nezabudne... 
24. júna 2024 sme si pripomenuli 30. výročie, 

odkedy nás náhle vo veku 55 rokov opustil náš 
milovaný manžel, otec a dedko

MICHAL FEČIK
  Všetci, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu s nami 
tichú spomienku.
  S láskou a úctou spomínajú manželka Mária so 
synmi Michalom, Petrom, Miroslavom a ich rodinami   

 V pondelok 17. a v stredu 19. júna prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 34 bezpríspevkových darcov: 
  Pavol Vaško (prvodarca), Maroš Bosák (prvodarca), Marcela Fidlerová (prvo-
darca), Blanka Šaraková (prvodarca), Miroslav Gerek (87), Jozef Dovičák (10), 
Martina Nováková (4), Ján Kuľha (60), Anna Čečková (4), Dominika Čečková 
(10), Peter Gič (45), Alojz Servanský (47), Radoslav Poperník (22), Vladimír 
Marusin (14), Viktória Jenčová (5), Damián Jenča (7), Kornélia Cocuľová 
(10), Ľuboš Skasko (18), Ján Očipka (18), Ján Fečkanin (11), Ján Fecenko 
(38), Anna Petrisková (9), Marián Štefanišin (43), Martin Kalman (7), Martin 
Sušina (26), Jana Jobková (5), Natália Guziová (16), Gabriela Cimbaľáková 
(10), Peter Ivančo (28), Ivan Gibej (11), Jakub Pecha (5), Simona Paliová 
(40), Pavol Vaško (4), Alena Čajková (2). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! 
Územný spolok Slovenského Červeného kríža vo Svidníku 
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

MOKRIŠ, Adrián: Zdravé vlasy zvnútra von. Prvá slovenská kniha 
o zdraví vlasov s prístupom zvonku aj zvnútra súčasne. Trenčín, 
3chológ 2024. 224 s.
  Skúsili ste na vlasy už všetko, 
ale nič vám nepomáha? Trápia 
vás suché vlasy, nadmerné vy-
padávanie vlasov, pomalý rast, 
predčasné šedivenie, lupiny či 
rozštiepené končeky? Konečne 
je tu kniha ukazujúca pravdu o 
zdraví vlasov. Pretože vaše vlasy 
nie sú len symbolom krásy, ale aj 
odrazom vášho zdravia a vitality. 
Vďaka tomu, že autor je nielen 
vlasový špecialista - trichológ, 
ale aj certifi kovaný praktik tradič-
nej čínskej medicíny, získate na 
zdravie svojich vlasov úplne nový 
celostný pohľad.  
  V čom vám kniha pomôže: Predstavte si, že objavíte príčiny vášho nadmer-
ného vypadávania vlasov a získate návod, ako ho zastaviť. Ako by to zmenilo 
váš život? Krásne a zdravé vlasy vám dodajú pocit vyššieho sebavedomia, 
sebaúcty a prinesú obdiv aj od vášho okolia. Odhalíte tajomstvo, ako naštarto-
vať 2 - 3-krát rýchlejší rast svojich vlasov. Predstavte si, ako sa postavíte pred 
zrkadlo a uvedomíte si, že vaše vlasy sú objemnejšie, lesklejšie a zdravšie. 
Ani šedivenie vlasov pred 60-tkou a padanie vlasov po pôrode nemusia byť 
vaším príbehom. V knihe nájdete aj bezplatný Vlasový test s konkrétnymi 
odporúčaniami pre vašu pokožku hlavy a vlasy.

FONTANA, Domenico (-1543-28.6.1607)
  Domenico Fontana bol taliansky architekt, maliar a sochár neskorej rene-
sancie. Keď sa v r. 1599 budoval podzemný kanál pre odklonenie toku rieky 
Sarno, boli odhalené staré steny pokryté kresbami a nápismi. Na miesto prišiel 
architekt Fontana, ktorý následne odkryl nové časti stien a ďalšie fresky. Neskôr 
ich však nechal znovu zasypať a o náleze sa nikto ďalší dlho nezmieňoval. 
Je zaujímavé akú významnú indíciu renesančný architekt prehliadol. Jedna z 
fresiek totiž niesla nápis "decurio Pompeii", teda "mestský úradník Pompejí". 
Zomrel ako 63 ročný v Neapole. K jeho významným dielam patria: Kostol 
San Luigi dei Francesi, Kvirinálsky palác, Lateránsky palác, Kráľovský palác 
v Neapole, Apoštolský palác.

MARTEL, Yann  (25.6.1963-)
  Je kanadský spisovateľ, ktorý sa narodil v rodine kanadských diplomatov. 
Vďaka tomu už v detstve veľa cestoval. Svoju literárnu kariéru začal po štú-
diách na Trentskej univerzite v Peterborough. Návštevy a život v zahraničí 
ovplyvnili do značnej miery jeho tvorbu. Jeho prvou úspešnou poviedkou bola 
The Facts Behind the Helsinki Roccamatios, ktorá sa neskôr stala základom 
pre jeho zbierku rovnakého mena. Nasledoval jeho prvý román Self, za druhý 
román Plavba s tigrom získal cenu Hugha MacLennanna za najlepší román 
roku a neskôr prestížnu britskú literárnu cenu Man Booker Prize. 

Policajt kontroluje auto: - Lekárničku máte?
- Nemám, ale so mnou ide zdravotná sestra.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 25. júna: 18.00 ZBP Ján s rod., Streda 26. júna: 6.30 + Anna, 18.00 
+ Ivan, Štvrtok 27. júna: 6.30 + Pavol, Adorácia, 18.00 + Mária, Peter, Peter, 
Piatok 28. júna: 6.30 + Ján, 18.00 + Irena, Ján, Sobota 29. júna - Sv. Peter a 
Pavol, apoštoli, Prikázaný sviatok: 8.00 ZBP Ľudmila, 10.30 + Ján, Alžbeta, 
Michal, Anna, v Nemocnici o 17.00 + z rod. Sopkovej, Varcholovej, Nedeľa 30. 
júna: 8.00 + Tomáš, 10.30 ZBP Peter a Pavol s rod.,   

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 25. júna: 17:00 + Jozef Miškovský (ročná), Streda 26. júna: 17:00 + 
Peter Sagan, Štvrtok 27. júna: 7:00 + Helena Kuderjavá (týždňová), Piatok 
28. júna: 17:00 + Mária Ilečková, Sobota 29. júna: 8:00 Svätí apoštoli Peter a 
Pavol - Za farnosť, Nedeľa 30. júna: 9:00 Za farnosť.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
  Utorok 25. júna: 17.00 Kláštor sestier Baziliánok, 18.00 † Pavol Stemnický / † 
Mária, Mária, Juraj, Michal / † Helena Hostová (týždňová lit.), Streda 26. júna: 
6.30 † Anna, Ján, Peter, Helena, Peter, Mária, Terézia, Jozef, Zuzana, 18.00 * 
Nadežda, Galina, Katarína s rod., Mária, Jozef, * rod. Komanická, 19.00 Bib-
lická škola - umenie duchovného života, Štvrtok 27. júna: 12.00 † Ivan Murín, 
Tichá adorácia pred eucharistiou od 13:00, Ruženec za závislých s komunitou 
Cenacolo od 17:15, 17.00 Kláštor sestier Baziliánok, 18.00 * Kamila, Matúš, 
Janík, Karolína (Obrátenie, ZBP), Piatok 28. júna: 6.30 * Ján s rod., Jarko s 
rod., Helena, Mária, 18.00 * Dana Peľáková, Stretnutie mládeže od 19:00, So-
bota 29. júna - Svätí apoštoli Peter a Pavol, Prikázaný sviatok: 8.00 * Tomáš, 
Tomáš, 10.00 * Za farnosť csl. lit., Nedeľa  30. júna: 7.00 Ruženec a 1. Čas, 
8.00 * Martin a Janka (30 rokov), 10.30 * Za farnosť csl. lit., Večiereň od 17:00, 
18.00 * Peter. OZNAMY: V utorok bohoslužba o 12:00 nebude; je kňazský deň 
s vladykom Jonášom. * V sobotu je prikázaný sviatok sv. apoštolov Petra a 
Pavla; bohoslužby sú: 8:00 slov., 10:00 csl. so zbierkou na dobročinné diela sv. 
otca. * Púť do Jaroslavi - odchod autobusu je v sobotu 29.6. v čase 7:15 - 7:30 
zo zastávky pri Lidl. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, počas týždňa: 
pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján Pajkoš, streda, štvrtok, piatok, 
sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. Ján Sovič, Večerné bohoslužby od pondelka 
do soboty sa konajú o 17.00 hod. Nedeľnú večerňu slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. Fes-
tivalovej, č. 2042. Štvrtok 27. júna od 18.00 hod. a v nedeľu 30. júna od 9.30 
hod. Štvrtok 27. júna od 18:00 hod.: Strach je silná emócia, ktorá nás môže 
v dôležitých chvíľach ochromiť. Ako nám môže Boh pomôcť prekonať strach?
Nedeľa 30. júna od 9:30 hod.: Zaznie biblická prednáška na tému: Aké je 
vaše postavenie pred Bohom? Viac sa môžete dozvedieť v prednáškovej sále 
Jehovových svedkov na ul. Festivalovej č. 2042 vo Svidníku. 
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Spravodajstvo / Pozvánky

  V dňoch 13. až 14.  júna nás navštívili naši priatelia z projektu V4 Gen Mini-
-Grants - Zespół Szkolno - Przedszkolny w Libuszy a Kossuth Lajos Evan-
gélikus Iskola. Spoločne sme rozvíjali naše historické a kultúrne dedičstvo v 
podobe tradičných aktivít typických pre náš región a spoločné kultúrne tradície. 
  Vo štvrtok sme pomocou prezentácií a videí navzájom spoznávali naše školy, 
ich históriu, kultúru a významné osobnosti krajín. Nasledoval kultúrny program 
žiakov  v podobe rusínskych spevov a tancov. Naučili sme ich tancovať typické 
rusínske tance a zaspievať pieseň ,,Ej popid Makovicu.“ 
  V druhej časti nášho programu sme navštívili 
Podduklianske osvetové stredisko, v ktorom si 
vyskúšali tkanie kobercov na tradičných krosnách 
a zdobenie tričiek farbami. Večer sme si spolu užili 
športové aktivity v podobe bowlingu a utužovali 
priateľské vzťahy medzi žiakmi. 
  Piatok sa niesol v duchu prehliadky Národopisnej 
expozície v prírode - Skanzenu, príprave tradič-
ných jedál ako sú zemiakové lokše a mútenie 
masla, či ukážky dobovej hodiny v miestnej škole. 
Aktivity našich žiakov a priateľov veľmi nadchli.
  Priateľskú návštevu sme zakončili tvorbou inte-
raktívnej mapy, do ktorej žiaci spoločne vkladali 
svoje zážitky a spomienky v podobe fotografi í.
Žiaci zapojení do projektu hľadali informácie z rôz-
nych oblastí histórie v spojení s terajším životom v 

Spoznávali tradičné aktivity a kultúrne tradície nášho regiónu
partnerských krajinách, analyzovali ich a kombinovali ich do nového kontextu.
Inovatívnymi aktivitami si tak rozšírili vedomosti, pomocou ktorých spoznávali 
históriu svojho národa a rusínskeho obyvateľstva. Náš projekt budeme rozvíjať 
v budúcom školskom roku v mesiacoch september až november. Dúfame, že 
sa naši priatelia u nás cítili dobre a my sa už teraz tešíme na nový školský 
rok a na návštevu Maďarska a Poľska.

N. Mihoková, L. Olejárová, Spojená škola ZŠ vo Svidníku


